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Planlagt punkt om omniterminalen udgik pga. afbud. Drøftes i stedet på næste bestyrelsesmøde. 

 

1. Siden sidst.  

Miljøudvalget fra Mariendal Havbakker, Ajstrup Strand og Norsminde Grundejerforeninger gør opmærksom 

på at råstofindvindingsområdet ved Ajstrup/Fløjstrup Strand fortsat er udlagt for ansøgninger for nye 

råstofindvindinger efter Folketingsbeslutning i 2024. Vi bør som havmiljøorganisation være klar til at kæmpe 

imod, at nye sandsugningsaktiviteter bliver igangsat. Miljøudvalget er bange for strandene kan blive 

yderligere forvandlet til stenstrand i stedet for sandstrand. Det kan ske, når storme med østenvind skubber 

strandsandet ned i dybet efter tidligere tiders sandsugning – en tendens, der allerede er set.  

Der var dialog om vigtige samarbejdspartnere. 

Der var opmærksomhed på mødet på rådhuset om havmiljøsamarbejde mellem kommuner den 22.10.2024 

kl. 15 til 17:30. Her deltager biologer, herunder bl.a. professor Stiig Markager fra Aarhus Universitet og 

mange andre. 

2. Rewater – herunder præsentation af forskellige alternativer 

Bestyrelsen fortsatte drøftelser om ReWater-alternativer.  

➢ Hurtigt viderebringe alternative forslag til Aarhus Vand, inden de lægger sig fast på noget 

➢ Alternativer bør afstemmes i bestyrelsen, men bearbejdes i mindre arbejdsgruppe  

 

3. Byrådsvalg 

Det er vigtigt at give byrådspolitikerne indsigt i alternativerne, så de ikke igen bliver vildledt og fastlåst til en 

ugunstig beslutning om placeringen af renseanlægget 

➢ Vi skal have lagt strategi for, hvad og hvordan vi formidler 

➢ Gerne arbejde med tidsplan på næste bestyrelsesmøde 

 



 

4. Kommunikationsstrategi  

Bestyrelsen brainstorm’ede temaer for en kommunikationsstrategi, som skal gå frem til kommunalvalget: 

1. Havneudvidelse manet til jorden 

2. Borgerinddragelse og demokrati 

3. Forurening af havet - bugtens tilstand 

4. ReWater 

5. Klima ? 

6. ...? 

Kommunikationsstrategien bør gøre brug af flere platforme/medier. Vigtigt at samarbejde med andre og 

indgå i netværk og dialog. Finde samarbejdspartnere. Gerne også være på sociale medier. Fortsætte 

hjemmesiden. 

Mål med kommunikationsstrategien: At flytte holdninger på alle temaer. 

Arbejdsgruppe, gerne nogen uden for bestyrelsen, men med reference til bestyrelsen. Arbejde på at 

kvalificere noget til beslutning i bestyrelsen. Prioritere budskaber.  

➢ Helle og Jette går i dialog om at nedsætte arbejdsgruppen. 

Starte med at besvare, hvordan bliver vi dagsordensættende og hvordan vi motiverer andre i vores sag. 

5. Info og presse 

 Nyhedsbrev aftales på næste møde. Emneforslag til nyhedsbrevet: 

➢ Havneudvidelsen vundet 

o Planklagenævnets afgørelse 

o Mærsks udmelding om effektivisering 

o "Stendød" men vi skal være vågne 

➢ Retssag 

➢ ReWater - status, proces og holdning 

Ikke formidle forslag til alternativer til hovedforslaget endnu, da det er vigtigt først at faktatjekke mere. 

6. Eventuelt 

Følgende blev drøftet under eventuelt: 

➢ Retssag 31/10, vidneskranke 

➢ Fjerne video fra hjemmeside om anlægsarbejde/tunnel  

 

7. Dato for næste bestyrelsesmøde 

Næste møde den 5/11-2024 kl. 17-19 hos Sager der Samler. 


